
1 Beste raadsleden,

• Allereerst hartelijk dank voor uw aandacht en tijd voor dit onderwerp. Mijn naam is

Jacques Tuk en ik sta hier namens de bewoners van het buitengebied die vanwege
grote problemen met hun internetverbinding het burgerinitiatief hebben genomen
voor het aanleggen van glasvezel in het buitengebied.

• in het concept Raadsbesluit lezen wij dat de raad het college opdracht wil geven om
het onderzoek “snel internet” uit 2018 te actualiseren en tevens een

marktverkenning analyse te laten maken. Wij zijn hier als bewoners van het
buitengebied heel blij mee en voelen ons hiermee serieus genomen. Dank daarvoor.

• Wel plaatsen wij graag enkele opmerkingen inzake conclusies van dit onderzoek en

doen wij enkele voorstellen tot aanscherping ervan. Uit de kernboodschap (bij de
brief van 23 maart 2021) blijkt dat het aanleggen van glasvezel in het buitengebied
niet nodig was (“minder urgent”) omdat er slechts 20 huizen/objecten geen toegang
hebben tot snel internet. Deze conclusie is vandaag de dag voor het buitengebied
helaas niet meer actueel en niet meer correct. Overigens: in hoeverre deze

conclusie destijds wel correct was, laat ik hier graag even buiten beschouwing.

• De bewoners van het buitengebied hebben via de coaxkabel zeer traag internet waar
zij dagelijks hinder van ondervinden. Zij hebben geen alternatieven. Veel mensen
werken vanuit huis en moeten bijvoorbeeld tijdens video-calls hun camera uitzetten
omdat dat simpelweg teveel MB’s vraagt. Het internet is erg traag en downloaden is
een crime. Dit is niet alleen hinderlijk voor thuiswerkers, zzp-ers en ondernemers,
maar ook voor mensen die privé gebruik maken van de computer. Een snelle
internetverbinding is tegenwoordig geen luxe, maar pure noodzaak. Alles moet per
computer geregeld worden. Zelfs uw huisarts vraagt om een foto te mailen van
bijvoorbeeld een tekenbeet die u heeft opgelopen.

• In voorbereiding op dit inspraakrnoment, hebben wij een steekproef gedaan binnen
de groep bewoners die hun handtekening hebben gezet onder dit burgerinitiatief. Let
wel: 200 huishoudens uit het buitengebied hebben meegedaan aan dit
burgerinitiatief! Zij doen dit niet voor de lot . Uit deze steekproef, waarbij een
willekeurige groep mensen uit Rhoon en Poortugaal een speedtest heeft gedaan,
bleek dat bijna 50% onder de 30 Mbit/s bleef en maar liefst ruim 20% bleef zelfs
onder de 10 Mbit/s. Bovendien is er veel variatie in de snelheid gedurende de dag
wat vraagtekens zet bij de stabiliteit van het net. Kortom: er is sprake van een
serieus internetprobleem in het buitengebied.

• MinisterAdriaansens van Economische Zaken heeft als doel gesteld dat elke
Nederlander in 2030 toegang moet hebben tot een internetverbinding met een
snelheid van minimaal IGbit/s (zie de 'kabinetsstrategie Digitale Econornie').



Momenteel geldt dit al voor 98,5 % in Nederland! in 2018 had Nederland als
doel gesteld dat in 2023 iedere inwoner moest beschikken over snel internet van

minimaal 100Mbi/s. Maar ook dat halen wij niet. De bewoners van het buitengebied
lopen dus hopeloos achter.

+ in bijvoorbeeld Barendrecht en de Hoeksche Waard is 100%van alle huishoudens in
het buitengebied voorzien van glasvezel. Waarom kan dat dan ook niet in de
gemeente Albrandswaard?

• Wij verzoeken u het aangekondigde onderzoek - waar wij nogmaals heel blij mee zijn
- als volgt aan te scherpen of aan te passen.
7. Bepe_r1<M_QndmQek®tde lazeN@leM}_iMt_bMenget3ied. Want waarom

zou je iets onderzoeken, namelijk de huizen die al glasvezel hebben, als daar
geen probleem is? Zonde van het publieke geld, het gaat om € 15.000,-- en dat
moeten we met elkaar op een goede manier besteden.

2. Mt tevens in ka_amlerBl e_n_wMege_vQyen he14ebrekaarLWlderhOUd__\Ind_e
Coax aans_luitin€_heelt_VQQLCle_kWa_Utelt_erL&nelheid_van hetinteJnQt in_hel
buit_en&Q_bi_a Qvewe_r1 aantal jaren . Onze Coax aansluitingen worden namelijk
niet meer onderhouden. Zie ook de schokkende foto’s bij het burgerinitiatief – wij
nemen aan dat u die heeft ontvangen? - die dat helder illustreren.

Deze 2 aanvullingen zijn echt nodig om een zinvol onderzoek te doen naar, met
name, de situatie in het buitengebied.

En dan, als dit onderzoek is afgerond, wat doen we dan met de uitkomsten daarvan?
U begrijpt dat dat voor ons een belangrijke vraag is. Een aantal van u weet wel dat dit
een dossier is met een hele geschiedenis. Het ontbreekt nu aan tijd om hier al te
diep op in te gaan, maar ik wil nog enkele zaken kort aanstippen:

Toen de gemeente Albrandswaard haar eigen kabelnetwerk rond 201 1 verkocht

heeft aan CIF (nu: Caiway) heeft de gemeenteraad daarmee ingestemd onder de
voorwaarde dat iedere won_ir11 in de gemeente op glasvezel aangesloten zou
worden; dat heeft helaas niet plaatsgevonden
De opbrengst van deze verkoop bedroeg 9,1 miljoen euro;

Rond 2017 is toegezegd dat aan de raad zou worden voorgesteld dat een
substantieel subsidiebedrag beschikbaar te stellen voor de aanleg van glasvezel
in het buitengebied-. Daar is het echter niet van gekomen.

Kortom: er zijn beloften gedaan en de bewoners van het buitengebied hopen dat die
nu ook nagekomen worden en dat het onderzoek zal leiden tot concrete
maatregelen om glasvezel aan te leggen! Wij rekenen op u.

• Ter afronding wil ik u nogmaals hartelijk bedanken voor uw tijd en aandacht en vraag
ik u het voorgestelde raadsbestuit aan te vullen met de bovengenoemde 2 punten (ik
zat de tekst overhandigen) . Nogmaals dank en fijne avond.


